


Vážený čtenáři, vzhledem k rozsáhlosti zápisu z jednání zastupitelstva města otis-
kujeme na tomto místě pouze výpis jednotlivých usnesení zastupitelstva. Celý zápis je
zveřejněn na internetových stránkách města www.svihov.cz. Z důvodu dodržení záko-
na o ochraně osobních dat jsou jména občanů, o kterých zastupitelstvo jednalo, při
zveřejnění začerněna. Úplný zápis bez provedených úprav je k nahlédnutí na
Městském úřadě Švihov.

Zasedání č. 18  dne 17. 8. 2011
Návrh usnesení:
Zastupitelstvo města schválilo předložený program zasedání.
Výsledek hlasování: pro 7, proti 0, zdrželi se 0. 
Usnesení č. 139/Z18/11 bylo schváleno.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo města bere na vědomí hospodaření příspěvkové organizace ZŠ 
a MŠ Švihov za I. pololetí r. 2011.
Výsledek hlasování: pro 7, proti 0, zdrželi se 0. 
Usnesení č. 140/Z18/11 bylo schváleno.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo města bere na vědomí hospodaření Města Švihova za I. pololetí
r. 2011. 
Výsledek hlasování: pro 7, proti 0, zdrželi se 0. 
Usnesení č. 141/Z18/11 bylo schváleno.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo města souhlasí s podáním žádosti o přiznání dotace z PRV, osa
IV. Leader na akci výměna oken v MŠ Švihov.
Výsledek hlasování: pro 7, proti 0, zdrželi se 0. 
Usnesení č. 142/Z18/11 bylo schváleno.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo města souhlasí s opravou chodníku v Čechově ulici a v uličce
mezi ulicemi Vrchlického a Havlíčkovou firmou Silnice Klatovy, a.s. za částku
176.717,- Kč vč. DPH. 
Výsledek hlasování: pro 7, proti 0, zdrželi se 0. 
Usnesení č. 143/Z18/11 bylo schváleno.
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Návrh usnesení:
Zastupitelstvo města souhlasí s opravou ulice Zahradní firmou Eurovie Silba
a.s. Plzeň za částku 221.894,40 Kč vč. DPH.
Výsledek hlasování: pro 7, proti 0, zdrželi se 0. 
Usnesení č. 144/Z18/11 bylo schváleno.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo města souhlasí s provedením opravy podlahy garáže požární
zbrojnice  stavební firmou Domažlická stavební s.r.o. Domažlice za 89.226,- Kč 
a dodávkou 2 sekvenčních vrat firmou Šabatka s.r.o, provozovna Bezděkov za
částku 172.193 Kč vč. DPH.
Výsledek hlasování: pro 7, proti 0, zdrželi se 0. 
Usnesení č. 145/Z18/11 bylo schváleno.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo města schválilo rozpočtovou změnu č. 5 – změnu rozpočtu města
na rok 2011, kterou se navyšují výdaje u požární ochrany o částku 330.000 Kč.
Výsledek hlasování: pro 7, proti 0, zdrželi se 0. 
Usnesení č. 146/Z18/11 bylo schváleno

Návrh usnesení
Zastupitelstvo města na základě souhlasu majitele objektu kravína v Kokšíně
souhlasí se změnou využití pozemku p.č. 771/11 v k.ú. Kokšín z platného
„území pro výrobu“ na nové „území smíšené“ za účelem výstavby rodinného
domu na tomto pozemku.
Výsledek hlasování: pro 7, proti 0, zdrželi se 0. 
Usnesení č. 147/Z18/11 bylo schváleno.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo města  souhlasí s uzavřením smlouvy se společností ČEZ
Distribuce, a.s. o zřízení věcného břemene číslo IE-12-0002656/2 na uložení vede-
ní NN na pozemcích p.č. 5/2, 23/1 644/3 a 677/5 v k.ú. Třebýcinka za jednorázo-
vou úhradu 2.000,- Kč.
Výsledek hlasování: pro 7, proti 0, zdrželi se 0. 
Usnesení č. 148/Z18/11 bylo schváleno.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo města schvaluje koupi pozemku p.č. 1618/2 v k.ú. Švihov u Klatov
o výměře 127 m2 za částku 5.000,- Kč od majitelů ……………………………...
Výsledek hlasování: pro 7, proti 0, zdrželi se 0. 
Usnesení č. 149/Z18/11 bylo schváleno.
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Návrh usnesení:
Zastupitelstvo města souhlasí s podáním žaloby proti p. ……...................….,
bývalému nájemci nebytových prostor ve Švihově č.p. 93, o úhradu dlužné část-
ky 73.117,50 Kč, pokud tato částku nebude dlužníkem uhrazena do 31. 8. 2011. 
Výsledek hlasování: pro 7, proti 0, zdrželi se 0.
Usnesení č. 150/Z18/11 bylo schváleno.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo města rozhodlo zveřejnit záměr pronájmu nebytových prostor
v objektu Šťárovny č.p. 93 ve Švihově jako prodejny. 
Výsledek hlasování: pro 7, proti 0, zdrželi se 0.
Usnesení č. 151/Z18/11 bylo schváleno.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo města schvaluje poskytnutí dotace SK Velovis Švihov z Programu
podpory akcí spolků na uskutečněný závod na kolech Kolem vodního hradu Švi-
hov ve výši 60 % ztráty, maximálně však do výše 10.000,- Kč. 
Výsledek hlasování: pro 7, proti 0, zdrželi se 0. 
Usnesení č. 152/Z18/11 bylo schváleno.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo města schvaluje poskytnutí dotace spolkům z výtěžku organiza-
ce parkování při akcích ve dnech 22. – 23. 7. a 14. 8. 2011, a to:

SDH Třebýcinka - 5.230,- Kč
Skaut Švihov - 5.230,- Kč
Sokol Švihov - 5.603,- Kč
SDH Lhovice - 5.603,- Kč
SDH Kamýk - 4.109,- Kč
SDH Kokšín - 4.109,- Kč
FC Švihov - 2.988,- Kč
SDH Stropčice - - 2.988,- Kč
MS Lysina - 2.988,- Kč
Výsledek hlasování: pro 7, proti 0, zdrželi se 0. 
Usnesení č. 153/Z18/11 bylo schváleno

Zasedání č.19  dne 31.8.2011
Návrh usnesení:
Zastupitelstvo města schválilo předložený program zasedání.
Výsledek hlasování: pro 5, proti 0, zdrželi se 0. 
Usnesení č. 154/Z19/11 bylo schváleno.

- 4 -



Návrh usnesení:
Zastupitelstvo města rozhodlo zveřejnit nabídku pronájmu zemědělských
pozemků v k.ú. Stropčice a v k.ú. Vosí na minimální cenu 1.000,-Kč za 1 ha 
a rok:
v k.ú. Stropčice pozemek p.č. 615/4  o výměře     615 m2

v k.ú. Vosí: pozemky p.č. 565            o výměře     736 m2

p.č. 570    o výměře     145 m2

p.č. 571    o výměře   1054 m2

p.č. 572    o výměře 29026 m2

p.č. 596    o výměře   2666 m2

p.č. 610    o výměře   5242 m2

p.č. 613    o výměře     872 m2

p.č. 621    o výměře 11839 m2

p.č. 628    o výměře     987 m2

p.č. 629/1 o výměře   7670 m2

p.č. 641    o výměře 14927 m2

p.č. 648    o výměře     873 m2

p.č. 650/3 o výměře         5 m2

p.č. 670    o výměře   1390 m2

p.č. 671    o výměře   6734 m2

p.č. 680    o výměře   1220 m2

p.č. 701    o výměře   3252 m2

p.č. 703    o výměře   1093 m2

p.č. 713    o výměře     786 m2

Výsledek hlasování: pro 5, proti 0, zdrželi se 0. 
Usnesení č. 155/Z19/11 bylo schváleno. (vp)

Stát přidá obcím z výnosů daní
Posledních několik týdnů je i v televizi a v tisku probíraná možnost navýšení podílu daňo-

vých výnosů zejména menším obcím a městům. Je pravda, že drtivá většina z 6.245 obcí 
v České republice se cítí být již dlouhá léta státem daňově diskriminovaná. 

V čem je problém? Stát přerozděluje vybrané daně od občanů a firem mezi obce především
podle počtu obyvatel, ale mimo tento systém stojí čtyři největší města v ČR – Praha, Brno,
Ostrava a Plzeň. V těchto čtyřech městech žije 20% obyvatel naší republiky, ale do jejich roz-
počtů stát směřuje 45% rozdělovaných daní. Tedy pro zbylých 6.241 obcí, ve kterých žije 80%
obyvatel, se dělí 55% rozdělovaných daní. To má pak za důsledek, že Švihov má dnes od státu
na jednoho občana 7.300,- Kč, Plzeň, Brno a Ostrava 17.900,- Kč a Praha 29.600 Kč. Pro
porovnání se čtyřmi největšími městy má krajské město České Budějovice  na jednoho občana
9.700,- Kč.
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Ministerstvo financí připravilo návrh zákona, kterým by mělo od roku 2013 dojít k navý-
šení částky rozdělované mezi oněch 6241 obcí o 13,5 miliardy korun. Tyto nemalé peníze
nechce vzít tam, kde jsou možná i víc potřeba,  a ani nechce navyšovat daně občanům a firmám.
Kde se tedy tyto peníze navíc pro obce najdou? Především o 5 miliard korun se sníží daňové
výnosy čtyřem největším městům. Dále bude ministerstvům z jejich rozpočtu odebráno 7 mili-
ard Kč, které jsou neprůhledným systémem nenárokových státních dotací („leštění klik 
v Praze“)  ročně rozdělovány vyvoleným obcím na jejich projekty. Zbylých 1,5 miliardy korun
bude z rozpočtu ministerstva školství, které posílá obcím na jednoho žáka v základních ško-
lách 1.200,- Kč za rok.

Praha tak přijde o 6%, Brno a Ostrava o 15% a Plzeň téměř o 30% svých daňových výno-
sů. Přesto podle tohoto návrhu zákona bude mít Plzeň na jednoho občana 12.600,- Kč, zatímco
České Budějovice 9.800,- Kč. Zmizí také kritizovaný systém přidělování státních dotací obcím
na různé projekty, kdy dotace dostávaly pouze vyvolené obce. Našemu městu se podařilo za
posledních pět let získat dotaci pouze ve výši 300.000,- Kč na dětské hřiště. Bohužel návrh
ministerstva financí nepodporuje ODS ani ČSSD, i když řada jejich starostů v městech a obcích
ano. Tyto dvě největší strany jsou koaličními partnery na magistrátech oněch čtyř největších
měst, kterým ministerský návrh chce odebrat 5 miliard korun ve prospěch ostatních měst a obcí.
Na podporu návrhu zákona z dílny ministerstva financí se konala ve středu 21. 9. 2011 před úřa-
dem vlády demonstrace starostů z celé republiky.

Nezbývá než pozorně sledovat proces projednání návrhu zákona o rozdělování daní a věřit,
že konečně poslanci umožní navýšení daňových výnosů menším obcím a městům. Nový zákon
navrhuje našemu městu přidat od r. 2013 minimálně 4 miliony korun ročně. Tyto nemalé pro-
středky by byly využity např. na nové chodníky i na řešení téměř havarijního stavu některých
objektů města nejen ve Švihově samotném, ale i v jeho dalších místních částech.  

(vp)

Změna organizace v pokladně MÚ
Od 1. července 2011 byla zrušena příspěvková organizace MÚ ve Švihově Lesní a vodní

hospodářství Švihov. Od tohoto data jsou všechny hotovostní platby přijímány v pokladně
města u paní Podroužkové. Jen v případě uzavření pokladny přijímají hotovost pracovníci
městského úřadu.

Vydávání občanských průkazů – změna od 1. 1. 2012
Od 1. 1. 2012 budou vydávány pouze nové typy občanských průkazů se strojově čitelnými

údaji a s kontaktním elektronickým čipem. O tyto nové občanské průkazy již nelze žádat na
MěÚ Švihov, ale pouze na MěÚ v Klatovech, obdobně, jako tomu již je u cestovních pasů. 
Ve Švihově lze podat žádost o vydání stávajícího typu občanského průkazu nejpozději do 
30. 11. 2011. Po této době lze podat žádost o vydání stávajícího typu občanského průkazu pouze
na MěÚ v Klatovech, ale nejpozději do 14. 12. 2011. Po 14. 12. 2011 až do konce roku již nebu-
de možné podat žádost o vydání občanského průkazu. Žádosti o vydání nového typu občanské-
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ho průkazu budou přijímány až od počátku ledna 2012, a to pouze na pracovišti MěÚ 
v Klatovech. 

Do 30. 11. 2011 mohou na MěÚ Švihov podat žádost o vydání stávajícího typu občan-
ského průkazu pouze ti občané, kterým během 60 dnů končí platnost stávajícího občan-
ského průkazu (nebo v případě poškození, ztráty, změny bydliště apod.). Výjimka je pouze 
u občanů, kteří mají zdravotní omezení, jež jim znemožňuje se dostavit na pracoviště 
v Klatovech. Ti mohou podat žádost na MěÚ Švihov do 30. 11. 2011 i v případě, že jim stá-
vající občanský průkaz platí déle než 60 dnů, ale jeho platnost skončí nejpozději do 
30. 6. 2012.

Žádáme občany, aby si překontrolovali platnost svých občanských průkazů a v pří-
padě potřeby využili poslední možnosti požádat si o občanský průkaz ve Švihově v termí-
nu do 30. 11. 2011. 
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Římskokatolická farnost ve Švihově a Městská knihovna Švihov
Vás srdečně zvou na třetí přednášku z cyklu přednášek 

IIIIzzzzrrrraaaaeeee llll   aaaa   BBBBllll íííí zzzzkkkkýýýý   vvvvýýýýcccchhhhoooodddd,,,,
tentokrát na téma novodobá historie Izraele a obranné války.

Přednáška se bude konat v neděli 6. listopadu 2011
od 14.00 hodin v malém sále KD Švihov,

přednášet bude náš přední odborník na tuto problematiku
pan Daniel Haslinger.

Město Švihov Vás srdečně zve na

ssee ttkkáánníí   sseenniioorrůů ,,
které se bude konat v sobotu 3. prosince 2011

oodd  1144 ..3300   hhooddiinn   vv   ssáá ll ee   KKDD  ŠŠvv iihhoovv
Setkání je určeno jak pro pozvané,

tak i pro jejich partnery a všechny, kteří si rádi
posedí nebo i zatančí při dechovce.

K tanci a poslechu zahraje  SKALANKA.



Ten, kdo má mnoho nebo alespoň něco málo s mateřskou školou společného, mně
dá jistě za pravdu. Ať jsou to  paní učitelky, paní uklízečky nebo rodiče a prarodiče,
kteří nám své ratolesti den co den svěřují. Školní vzdělávací  program Mateřské školy
Švihov, který má  výstižný název „Putování se Sluníčkem“, i laikovi napovídá, že po
celý školní rok putujeme ročními obdobími, která jsou pro nás motivací pro vzděláva-
cí nabídku a na ni navazující očekávané výstupy ze závazného Rámcového programu
pro předškolní vzdělávání. V průběhu školního roku děti v mateřské škole vzdělává-
me v 5 oblastech - biologické, psychologické, interpersonální, sociálně kulturní 
a enviromentální, Tyto oblasti jsou nazvány Dítě a jeho tělo, Dítě a jeho psychika, Dítě
a ten druhý, Dítě a společnost a Dítě a svět. Děti se snažíme vzdělávat a zaměstnávat
přirozeným dětským způsobem prostřednictvím prožitkového a kooperativního učení
hrou, uplatňujeme formy situačního učení. Školní vzdělávací program MŠ Švihov
vychází z myšlenek osobnostně orientované filozofie předškolní výchovy, která uzná-
vá dominantní roli rodiny a maximálně se spolupráci s rodinou otevírá. Pro rodiče 
s dětmi pořádáme pravidelné akce, které se těší jejich zájmu i zájmu prarodičů, někdy
dokonce i široké veřejnosti.

Přestože jsme již do pomyslného vlaku nastoupili, chtěla bych prostřednictvím
tohoto článku poděkovat sponzorům naší MŠ, jejichž finanční příspěvky ve školním
roce 2010/2011 i v letech minulých umožnily potěšit děti kvalitními druhy stavebnic
při vánoční nadílce nebo drobnými dárky při mikulášské nadílce nebo oslavě MDD.
Také jsme mohli odměnit i naše malé sportovce při místním kole Sportovních  her MŠ.
Poděkování patří paní Zdeňce Petelíkové, jež naší MŠ věnuje výtěžek z pohoštění na
Martinské slavnosti, kterou jsme již potřetí pořádali pro širokou veřejnost na švihov-
ském hradě. Poděkování také patří paní Aleně Bradové, která obdarovává naši MŠ 
v období Vánoc a oslav MDD. Děkujeme i rodičům a prarodičům, kteří nám věnují
různé druhy papírů a materiálů, jež využíváme při výtvarných a pracovních činnos-
tech.

Život naší MŠ obohacují exkurze do zajímavých institucí, objektů a továren.
Nádvoří švihovského hradu nám na Martinskou slavnost propůjčil pan kastelán Lukáš
Bojčuk. Čističkou odpadních vod nás provázel pan Zdeněk Maršálek. O práci na poště
nám zasvěceně vyprávěla a jednotlivá pracoviště ukázala paní Miroslava Vacíková.
Do městské knihovny nás nechala nahlédnout paní Eva Podroužková. Na radnici nás
přivítal pan starosta PaeDr. Václav Petrus a pan tajemník Zdeněk Urbánek. Nevšední
setkání s policisty na mistní policejní stanici nám zprostředkovala paní Markéta
Daňková. S hasičskou výzbrojí a výstrojí nás seznámil pan Vladimír Pavelec.
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Školní rrok mmi ppřipomíná vvlak, zze kkteré-
ho llze vvystoupit aaž 330. června…..



Prohlídku továrny Bömische Muster nám umožnila paní Ing, Radoslava Voláková.
Návštěvu továrny Zihos nám umožnil pan Ing. Josef Ziegler a pan Ing. Josef
Hošťálek. V lékárně se nám věnovala PharmDr. paní Dana Tomanová. Nebýt ochoty
těchto lidí, měly by děti poznatky pouze teoretické a byly by ochuzeny o nahlédnutí
do zákulisí těchto provozů.

Velké poděkování patří panu Radku Hnátovi, který zprostředkoval setkání převáž-
ně předškolních dětí s lesními pedagogy a zajistil v rámci spolupráce s LČR dětem
příjemně strávené dopoledne, které obohatilo jejich poznatky o přírodě. Souběžně
probíhalo obdobné setkání mladších dětí se členy Mysliveckého sdružení Lysina, za
jehož organizaci je třeba poděkovat panu  Ing. Janu Valečkovi a panu Josefu Vochovi.
Velmi si vážíme rodičů, kteří obětují svůj čas a nabídnou ukázku svých vědomosti 
a dovedností našim malým svěřencům. 

Vlak nového školního roku právě projíždí stanicí podzim. Přeji dětem, rodičům,
prarodičům, zaměstnankyním mateřské školy a všem našim přívržencům cestu plnou
příjemných zážitků.                             Vladimíra Beštová, vedoucí PV ZŠ a MŠ Švihov
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Rok 1931
Ředitel B. Joza ustanoven def. ředitelem měšť. školy v Klatovech od 1.9.1931.
Dne 6.2. bylo usneseno, aby na základě ofertního řízení zadána byla stavba nové Tyršovi ulice
staviteli Hourovi ze Sušice za 96.137,10 K.
Dne 19.3. bylo oznámeno, že ministerstvo soc. péče povolilo na stavbu ulic 15.000 K.
Dne 16.5. schválena regulace Mezihorského potoka podle předložených plánů.
Dne 17.5. oslaveno bylo 10. výročí založení „Legionářské Jednoty“ slavnostní valnou hro-
madou v sokolovně.
De 25.5. konala se slavnost položení základního kamene k pomníku padlých. Průvod seřadil
se u „Stínadel“, na silnici státní a k Lhovicům. Byly zastoupeny všechny spolky, školní děti
se svými učiteli a množství lidu. U pomníku zahájil program předseda výboru Jar. Hotovec.
Legionář Jan Sedláček promluvil k přítomným, načež vložen do základního kamene pamětný
spis. Slavnosti zůčastnil se brigádní generál Mejstřík z Plzně v zastoupení protektora divis.
generála Vladim. Klecandy, velitele 2. pěší divise. Průvod odebral se pak na cvičiště Sokola,
kde byl koncert a cvičení sokol. žactva
Dne 16.8. byla konána slavnost odhalení pomníku padlým 50 vojínům ve světové válce.
Pomník zhotovil Vilem Gloss, sochař v Klatovech za 28.000 K.
Slavnost spojena byla se sjezdem rodáků a přátel města Švihova a byla pořádána pod protek-
torátem městské rady a generála Vladim. Klecandy, velit. 2 pěší divise.
Poněvadž konaly se v čas slavnosti veliké voj. manevry, zastupoval jej generál Mejstřík u pří-
tomnosti četného důstojnictva.
Při slavnosti hrála vojen. hudba. 
Před slavností konána večer hudební akademie.
Dopoledne byla prohlídka hradu a slavnostní schůze rodáků. V poledne přijelo oddělení voj-
ska s vojen. hudbou.
Odpoledne průvod městem k pomníku, kde byly slavnostní projevy.
Následovalo odhalení pomníku a předání do správy obce. Nato průvod do sokolovny a kon-
cert voj. hudby.
Slavnoti zůčastnilo se nepřehledné množství lidu a hostí z celého okolí. Slavnost docílila nej-
skvělejšího úspěchu.
Od 1.9. ustanoveny byly na naší škole nové síly učitelské a to Jan Zeman, Jarmila Zemanová
– Boháčová, oba ze stát. menš. měšťanské školy ve Stříbře, Jos. Kubát z Předslavi, Jiří
Puchmajer a Anna Pražáková. Vyučovali:
1. tř.    Anna Pražáková,
2. tř.a) Jarm. Zemanová - Boháčová
2. tř.b) Růž. Sobotková
3. tř.    Josef Kubát
4. tř.a) Jan Zeman
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4. tř.b) Mar. Jarolímková
5. tř.a) Jiří Puchmajer
5. tř.b) Erna Brücknerová
Škola měšťanská má jen 3. ročník a bude zavřena 30.6.1932.
Učili: Magd. Chválová, zást. Ředitele a Fr. Sobotka.
Industr. učitelkou na škole měšťanské i obecné jest Anna Zemanová.
V r. 1931 sestátněny byly lesy patřící Fr. Černínovi z Chudenic zejména památný Bělč a
Tuhošť s Kamýkem apod. řízeny státní lesní správě v Č. Poříčí.
Dne 27. září provedena byla volba nového městského zastupitelstva:
Zástupcem dohledacího úřadu jest Ant. Piskáček, říd. učitel.
Za předsedu volební komise zvolen Karel Sláma ze strany social. Demokr., za místopředsedu
Václ. Cihlář ze str. živnost.
Jako důvěrníci stran byli jmenováni:
I.    Nár. social.: Josef Sedláček
II.   Nár. demokr.: Karel Žitný
III.  Soc. demokr.: Rud. Skřivan, Kozák, Daněk, Kovářík
IIII. Malorol. a domovina: Václ. Hůrka a Fr. Drozda
Volby se účastnilo 864 voličů a obdrželi:
I. strana soc. demokratická 313 hlasů a 9 mandátů.
Zvoleni byli:
1. Rud. Skřivan Náhradníci: 1. Václ. Daněk
2. Vít Maršálek 2. Václ. Kozák
3. Frant. Sobotka 3. Em. Vacovský
4. karel Sláma 4. Frant. Brada
5. Václ. Partyngl
6. Jos. Tomášek
7. Petr Valečka
8. Jos. Kovářík
9. Al. Milsimr
II. strana malorolníků a domoviny 151 hl. a 4 mandáty.
Zvoleni byli:
1. Josef Soumar Náhradníci: 1. Jos. Berka
2. Jos. Bajer 2. Jan Mraček
3. Jan Sedláček
4. Hynek Petule
III. strana živnostenská obdržela 121 hl. a 4 mandáty.
Zvoleni byli:
1. Jan Cimický Náhradníci: 1. Mart. Trázník
2. Rich. Vachtl 2. Kar. Votík
3. Václ. Zdrahal
4. Rud. Burda
IV. strana národně social. 98 hlasů a 3 mandáty.
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Jsou zvoleni:
1. Kar. Zeman Náhradníci: 1. Kar. Jiskra
2. Jan Topinka 2. Jos. Bočan
3. Jarosl. Škarda
V. strana republikánská obdržela 88 hl. a 2 mandáty.
Jsou zvoleni:
1. Frant. Hřebec Náhradníci: 1. Emil Tyl
2. jarosl. Hotovec 2. Ondř. Rys
V. strana lidová obdržela 43 hlasy a 1 mandát.
Byl zvolen:
1. Jar. Bauer Náhradník: 1. Sedláčková Anna
VI. strana národ. demokrat. obdržela 37 hl. a 1 mandát.
Byl zvolen:
1. Dor. Jan Vogeltanz Náhradník:  1. Jar. Babka
Dne 8.11. konána byla volba starosty, 2 náměstků a 5 radních. Zást. dohl. úřadu Ant. Piskáček.
Volbu řídil nejstarší člen Karel Zeman, říd. uč. v. v. č. 253.
Nárok na 2. náměstka nebyl uplatněn, nárok na 1. námětka uplatňuje str. social. demokr.
Volen vol. skupinami ostatních stran starosta. Odevzdáno 15 hl. Zvolen starostou Jan
Sedláček 12 hl., 3 lístky prázdné.
Volba 1. náměstka. Odevzdáno 9 lístků a zvolen Frant. Sobotka 8 hl., 1 lístek prázdný. 
Volba 2. náměstka. Odevzdáno 15 lístků a zvolen Karel Zeman 11 hl., 2 hl. pro Jos. Bajera 
a 2 lístky prázdné.
Volba městské rady.
Obec. rada čítá starostu, 2 náměstky a 5 členů = 8 členů.
Zvoleni byli: 1. Kar. Sláma 8 hl. 

2. Vít Maršálek 8 hl.
3. Cimický Jan 5 hl.
4. Jar. Bauer 5 hl.
5. Jar. Hotovec 2 hl.

Zvolena byla finanční komise a to: 1. Vít maršálek, 2. Petr Valečka, 3. Jan Topinka, 
4. Fr. Hřebec, 5. Jos. Bajer, 6. Rich. Vachtl
Dne 7. prosince konány volby funkcionářů a komisí.
1. Důchodním zvolen: Jarosl. Bauer     14 hl.
2. Les. dozorcem zvolen: Jarosl. Hotovec 13 hl.
3. Hospodářem zvolen: Frant. Hřebec 10 hl.
4. Správcem chudin. zvol.: Jan Topinka 14 hl.
5. Správ. Pivní dívky zvol.: Rich. Vachtl 13 hl. 
6. Pol. Komisař a ohled. masa: Václ. Zdrahal 14 hl.

náhr.: Jan Cimický
7. Tržní komise má 10 čl. 1. Hyn. Maršálek, 2. Václ. Pošar, 3. Vít Maršálek, 4. R. Skřivan, 
5. K. Topinka,  6. J. Paleček, 7. M. Kanák, 8. Kar. Krátký, 9. J. Valečka, 10. J. Mraček.
8. Staveb. komise: 1. Vít Maršálek, 2. K. Zeman, 3. Frant. Brada, 4. Rud. Burda, 5. Jan
Mraček,  6. K. Sígl.
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9. Hospodář. Komise: 1. Rud. Skřivan, 2. Vít Maršálek, 3. Leop. Maršálek, 4. J. Zdrahal, 
5. H. Petule, 6. M. Stengl.
10. Elektrárenská komise: 1. J. Bartoš, 2. Jos. Kovářík, 3. J. Škarda, 4. O. Rys, 5. Jos. Soumar,
6. Fr. Krejčí.
11. Osvětová komise: 1. Jos. Valdman, 2. Jos. Tětek, 3. Ed. Mráz, 4. Jos. Bajer, 5. K. Götz,
6. Fr. Blahník.

12. Lesní komise: 1. Vít Maršálek, 2. R. Skřivan, 3. F. Pauler.
13. Trestní senat tvoří starosta a střídavě vždy 2 členové městské rady.
Volby řídila komise ze zástupců stran za předsednictví Kar. Zemana.
Bylo usneseno, aby Soukupovská nadace byla oddělena od chudinství a vedena samostatně.
Správcem jejím byl zvolen Kar. Zeman, říd. učitel. 
Dne 22.12. zvolena byla regulační komise pro regulaci potoka do níž zvoleni: 1. K. Zeman,
2. K. Sláma, 3. E. Vacovský, 4. H. Petule, 5. Jos. Bajer, 6. Jan Sedláček.
Ustanovena komise pro zřízení koupaliště a zvoleni členové: 1. Kar. Sláma, 2. Jan Topinka,
3. Rich. Vachtl.
V r. 1931 přijati byli do svazku obce na základě 10 letého pobytu tito občané:
1. Ant. Malý č. 223 dne 19. 3.
2. Touš Čeněk s rodinou dne 16. 5.
3. Ant. Sušický s rodinou dne 26. 5.
4. Karel Dlesk dne 10. 7.
5. Jos. Kovářík s rodinou dne 22.12.
6. Kar. Votíkové a rodině dne 22.12.
V r. 1931 zemřelo ze Švihova 13. osob. Nejstarší byla Alž. Cimická 85 roků stará, nar. 1846.
V r. 1931 byly povoleny a dokončeny tyto stavby:
1. Kratochvíl Frant., cementárna, stavěl Jos. Klaistner, Švihov.
2. Hospod. družstvo, stavba skladiště, stavěl J. Klaistner, Švihov. 
3. Skřivan Rudolf, dvojdomek na parc. 711/46, stavěl J. Klaistner, Švihov.
4. Jos. Ježek, čerpadlo na benzin, stavěla fir. J. Blažek, Nýřany.
5. Emil Tyl č. 184, adaptace mlýna.
6. Jan Veselý a Jos. Klaistner, dvojdomek, stavěl J. Klaistner.

/přepis z kroniky je doslovný/

Vzpomínka na paní Růženku Smrčkovou
Dnes 19. září 2011 v 18,30 zazvonil telefon....
Po několika úvodních slovech jsem pochopila, že volající se nezmýlil - ano zpráva byla

určena mně.
Byla to smutná zpráva. Zemřela paní Růženka Smrčková. Bylo jí 85 let a zemřela v Domě

pokojného stáří v Klatovech.
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Protože paní Smrčková dlouhá léta působila v Žatci, ráda bych Vám všem   připomněla její
profesní dráhu. 

Devatenáctého září 1947, krátce po válce, nastoupila paní Smrčková jako vychovatelka do
dětského domova v Žatci. Za necelé dva roky - 26. června 1949 - se dětský domov přestěhoval
do budovy na Pražské ulici. Potřebných dětí přibývalo a dosavadní prostory nestačily.

V srpnu 1951 byla paní vychovatelka Smrčková jmenována ředitelkou domova.
Její působení v jeho čele bylo velmi náročné. Kromě funkce ředitelky zastávala práci

vychovatelky, kuchařky a bylo – li třeba udržovala v zimě dětem i teplo. Obrovské kotle na
uhlí, které také „krmila“, byly odstraněny teprve před několika málo lety.

Různorodá práce mezi dětmi paní Smrčkovou naplňovala a skrze ni dětem v domově dáva-
la klid, laskavost a jistotu, že na ně teta ředitelka bude mít vždycky čas.

Čas měla vždycky hlavně pro děti. Ale i její kolegyně měly u ní  dveře otevřené.
Rok za rokem ubíhal, děti přicházely a odcházely. Každý dětský osud teta Růženka proží-

vala. Sama obětovala veškerý svůj čas i své soukromí maličkým, kteří ji za pár let přerostli 
a rozprchli se do světa. Vždycky měla velikou radost při opětovném setkání s nimi. 

K běžným dětským radostem i starostem paní ředitelka uměla navíc zajistit spoustu dalších
činností pro dobro dětí. Zajišťovala letní tábory, výlety, hezké prostředí. Hlídala, aby se děti
učily a mohly v životě najít dobré uplatnění. Věděla, že je to neodcizitelné věno.

Jen málokdy se paní Růžence podařilo odjet od svých dětí do rodného a milovaného Šviho-
va.

Tam měla domeček, kde trávila krátké chvíle dovolené a později léta penze. Do penze ode-
šla paní Smrčková po téměř 40 letech práce s dětmi a pro děti. To byl jediný smysl jejího živo-
ta.

Stále jsme s ní byli v kontaktu, písemném a později telefonickém, protože ji pomalu pře-
stával sloužit zrak. Našli jsme si i čas na návštěvu v jejím švihovském království. Na kopečku,
u železnice… žlutý domek se zahrádkou.

Ten v posledních letech navštěvovala jen sporadicky, s pečovatelkou.  Jinak pobývala 
v domě s pečovatelskou službou.

Paní Růženka Smrčková vždycky měla zájem o to, co se děje v jejím dětském domově, kde
strávila značnou část života. Proto jsme ji průběžně informovali o tom, co se u nás děje. Po
rekonstrukci a obnovení provozu v roce 2007 jsme paní ředitelku v.v. k nám moc rádi pozva-
li.

Přijela. Přivezla s sebou své někdejší děti z domova  paní Jitku a paní Lilian, které jsou dnes
už dámami v důchodu. Všichni společně s bývalými kolegyněmi a nástupkyní paní Smrčkové
jsme zavzpomínali na dobu společného soužití. Byl to moc hezký den. Těšili jsme se, že se za
čas opět sejdeme. Jenže čas nám utekl nějak moc rychle. Dnešní podvečerní zpráva nás zasko-
čila a varovala – setkání s milými lidmi se nemají odkládat.

A tak máme v mysli trvalou vzpomínku na vlídnou a trpělivou paní ředitelku a tetu
Růženku Smrčkovou. Byla to výjimečná žena. Čest její památce.

Mgr. Jaroslava Kohoutová, ředitelka dětského domova v Žatci 
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